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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, odbytego w dniu 18. 12.2019r. 

 

Posiedzenie odbyło się w sali Centrum Aktywności Seniora przy ul. Mickiewicza 22B w 

Więcborku. 

Spotkanie trwało od godz. 14:30 – 17:20. 

Obecność - według załączonej listy obecności /14/15 radnych/ 

Radny nieobecny usprawiedliwiony – Władysław Rembelski 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 

w Więcborku       - Danuta Zawidzka 

5. Dyrektor Środowiskowego Domu Samopomocy  

w Więcborku       - Sylwester Trzósło 

6. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania  

Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami  

UM w Więcborku       - Michał Bąk 

7. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

I Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

8. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych  - Leszek Skaza 

Posiedzenie połączonych Komisji RM poprowadził Przewodniczący Komisji Rolnictwa, 

Ochrony środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego p. Stanisław 

Piłka. 

 

Przewodniczący Komisji rozpoczął spotkanie witając wszystkich zebranych, po czym 

przypomniał tematykę posiedzenia, która obejmowała: 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Więcbork na rok 2019. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał finansowych na rok 2020: 

a) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Więcbork na rok 2020, 

b) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 
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4. Zaopiniowanie projektu uchwały  w sprawie nieodpłatnego przekazania na rzecz  ENEA 

Oświetlenie Sp. z o. o. urządzeń oświetlenia ulicznego przy ulicy Wojska Polskiego  

w Więcborku. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa  

w Gminie Więcbork na rok szkolny 2019/2020. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego między Gminą Więcbork, a Gminą Sośno w celu realizacji zadania 

publicznego z zakresu pomocy społecznej. 

7. Zaopiniowanie projektów uchwał z zakresu gospodarowania odpadami. 

8. Zaopiniowanie planu pracy Rady Miejskiej w Więcborku oraz planów pracy komisji 

stałych RM na rok 2020. 

9. Sprawy różne. 

 

Do powyższego zaproponowano zmiany w postaci zamiany kolejności wystąpień tj.: 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia międzygminnego między Gminą Więcbork, a Gminą Sośno w celu 

realizacji zadania publicznego z zakresu pomocy społecznej. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa  

w Gminie Więcbork na rok szkolny 2019/2020. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały  w sprawie nieodpłatnego przekazania na rzecz  

ENEA Oświetlenie Sp. z o. o. urządzeń oświetlenia ulicznego przy ulicy Wojska 

Polskiego w Więcborku. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Więcbork na rok 

2019. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

6. Zaopiniowanie projektów uchwał finansowych na rok 2020: 

a) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Więcbork na rok 2020, 

b) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

7. Zaopiniowanie projektów uchwał z zakresu gospodarowania odpadami. 

8. Zaopiniowanie planu pracy Rady Miejskiej w Więcborku oraz planów pracy komisji 

stałych RM na rok 2020. 

9. Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad porządkiem obrad po zmianach. 

Obecnych 14 radnych 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

 

W dalszej kolejności przystąpiono do realizacji tematyki spotkania. 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 

między Gminą Więcbork, a Gminą Sośno w celu realizacji zadania publicznego z zakresu 
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pomocy społecznej przedstawił Dyrektor Środowiskowego Domu Samopomocy  

w Więcborku p. Sylwester Trzósło. 

 

Uchwała jest podejmowana w celu zawarcia porozumienia dotyczącego powierzenia Gminie 

Więcbork realizacji zadania Gminy Sośno z zakresu pomocy społecznej polegającego na 

świadczeniu usług przez Środowiskowy Dom Samopomocy w Więcborku na rzecz osób  

z zaburzeniami psychicznymi zamieszkującymi Gminę Sośno. Warunki stworzone przez 

Gminę Więcbork poprzez działalność Środowiskowy Domu Samopomocy w Więcborku dają 

możliwość rozszerzenia oferty również na rzecz mieszkańców Gminy Sośno, gdzie takiej 

jednostki organizacyjnej nie ma. Do końca listopada 2019 roku liczba miejsc w ŚDS wynosiła 

35 miejsc, natomiast od 1 grudnia 2019 została zwiększona do 40 miejsc. Działania dotyczące 

zwiększenia ilości miejsc w Placówce podejmowane były od roku 2016. W 2017r. takie 

zwiększenie nie nastąpiło, a w roku 2018 za zgodą Burmistrza Więcborka, przeprowadzone 

zostało rozeznanie, co do możliwości uczęszczania mieszkańców terenu gminy Sośno  

w zajęciach organizowanych w ŚDS. Wójt Gminy Sośno oraz Kierownik tamtejszego 

Ośrodka Pomocy Społecznej wyrazili zainteresowanie taką formą aktywizacji określonej 

grupy swoich mieszkańców i w roku 2018 ponownie wystosowane zostało pismo do 

Wydziału Polityki Społecznej z informacją o powyższym. Dzięki temu udało się uzyskać 

zgodę na zwiększenie ilości miejsc w ŚDS i zaistniała tez możliwość zawarcia stosownego 

porozumienia. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radna Beata Lida zapytała, po czyjej stronie będzie leżał obowiązek dowiezienia 

uczestników z terenu gminy Sośno i jaki interes ma Gmina Więcbork w tym, aby brać 

uczestników z tego terenu. 

Dyrektor ŚDS podał, że gdyby nie pozyskanie tych osób, ciężko było pozyskać zgodę na 

zwiększenie ilości uczestników ŚDS. O taką możliwość występował już  od grudnia 2016r., 

ale dopiero w momencie przekazania informacji o zaistnieniu możliwości zawarcia 

porozumienia z Gminą Sośno na terenie której nie ma tego typu placówki i zwiększenia 

uczestników o mieszkańców tejże gminy, uzyskano zgodę na zwiększenie ilości miejsc  

w ŚDS. Samym plusem jest w tym uzyskanie zgody na zwiększenie ilości miejsc oraz 

poszerzenie obszaru pozyskiwania uczestników do ŚDS. 

Radna Lida pytała również, czy w związku ze zwiększeniem ilości miejsc w SDS, zajdzie 

również potrzeba zwiększenia liczby kadry pracowniczej zatrudnionej w więcborskiej 

Placówce. 

Przy 35 uczestnikach do tej pory potrzebowano zespołu 7,5 etatu. Od miesiąca grudnia 

potrzeba będzie o 0,5 etatu więcej tj. w Placówce będzie  potrzebnych 8 etatów – mówił 

Dyrektor ŚDS. 

Radny Andrzej Wenda przyjął, że po zwiększeniu Placówka będzie miała miejsca dla 40 

uczestników i jest to maksymalna ilość. Pytał, czy oznacza to, że z terenu gminy Sośno liczba  

uczestników wyniesie 5 osób. 

W porozumieniu nie podajemy liczby uczestników. Ta liczba będzie uzupełniająca do ilości 

uczestników z terenu gminy Więcbork. Jeżeli z terenu gminy Więcbork decyzji wydanych 

przez Burmistrza Więcborka będzie 37 i będzie brakowało 3 decyzji – 3 uczestników, 
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wówczas te decyzje będą wydawane przez Gminę Sośno. W tej chwili mamy czterdzieści 

miejsc, ale decyzji może być wydanych więcej 40-44. Środki będą maksymalnie 

przekazywane na 40 uczestników. – mówił Dyrektor ŚDS. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Więcbork na 

rok szkolny 2019/2020 przedstawiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  

w Więcborku p. Danuta Zawidzka. 

Samorządowej w Więcborku p. Danuta Zawidzka. 

Zgodnie ze zmienionym art. 39a ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe  gmina, 

zwracając rodzicom dzieci niepełnosprawnych lub dzieci posiadających orzeczenie  

o potrzebie kształcenia specjalnego koszty samodzielnego przewozu ich do placówek, musi 

stosować wzór  prowadzony nowelizacją z dnia 16 października 2019r., przy pomocy którego 

będzie wyliczany koszt jednorazowego przewozu. Obliczając koszt jednorazowego przewozu 

należy uwzględnić liczbę kilometrów, średnią cenę jednostki paliwa w danej gminie oraz 

średnie zużycie paliwa na 100 kilometrów dla danego pojazdu. Zgodnie ze zmienionym art. 

39a ust. 3 ustawy, średnią cenę jednostki paliwa w gminie określa na każdy rok szkolny rada 

gminy, w drodze uchwały, uwzględniając ceny jednostki paliwa w gminie. Na potrzeby 

przygotowania niniejszej uchwały, przyjęto ceny z dnia 4 grudnia 2019r., na podstawie 

których uśredniono wartości poszczególnych jednostek paliw. Na podstawie dokumentacji, 

otrzymanej ze stacji paliw funkcjonujących na terenie Gminy Więcbork, uśrednione ceny 

określone, w roku szkolnym 2019/2020 w wysokości: 

1) 5,07 zł za litr – w przypadku oleju napędowego; 

2) 4,94 zł za litr – w przypadku benzyny; 

3) 2,34 zł za litr – w przypadku autogazu 

 

Uwag nie wniesiono 

Obecnych 14 radnych  

opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

Projekt uchwały nieodpłatnego przekazania na rzecz  ENEA Oświetlenie Sp. z o. o. 

urządzeń oświetlenia ulicznego przy ulicy Wojska Polskiego w Więcborku omówił 

Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki 

Nieruchomościami UM w Więcborku p. Michał Bąk. 

Biorąc pod uwagę fakt, że większość oświetlenia dróg gminnych stanowi majątek ENEA 

Oświetlenie Sp. z o.o., która posiadając odpowiednie służby techniczne zajmuje, się jego 

eksploatacją, oraz fakt, iż pozostawienie wyżej wymienionego oświetlenia na majątku gminy 

wymagałoby odrębnej organizacji usług eksploatacyjnych dla tej linii, a w związku z tm 

powstania dodatkowych kosztów, zasadnym jest przekazanie urządzeń oświetlenia ENEA 
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Oświetlenie Sp. z o.o. Gmina Więcbork dokonała analizy ekonomicznej, z której 

jednoznacznie wynika, że jest to najbardziej opłacalny z punktu widzenia Gminy Więcbork 

sposób zapewnienia oświetlenia przy ul. Wojska Polskiego w Więcborku. Nowobudowane 

urządzenia oświetlenia ulicznego stanowią kontynuację istniejącej linii energetycznej 

należącej do ENEA Oświetlenie Sp. z o.o. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

Obecnych 14 radnych 

Za pozytywną opinią głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

Następnie Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk przedłożyła projekty uchwał 

finansowych na rok bieżący oraz projekty uchwał finansowych na rok 2020. 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2019, 

Zmiany dotyczyły: 

Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 60016 w §6257 o kwotę 220.017,00 zł  

z uwagi na planowane rozliczenie w br. zadania inwestycyjnego realizowanego z udziałem 

środków z budżetu UE pn.: „Przebudowa drogi gminnej nr 020218C relacji droga nr 241 – 

Pęperzyn oraz skrzyżowania z drogami publicznymi kategorii powiatowej”. 

2. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814 §0960 o kwotę 801,00 zł  

w związku z otrzymaniem darowizny od Toruńskiego Stowarzyszenia Pomocy Szkole dla 

Szkoły Podstawowej nr 2 w Więcborku. Po stronie wydatków zmiany zostały ujęte  

w rozdziale 80101 w §4210. 

3. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

- 60016§0970 o kwotę 1.150,00 zł (zwrot do producenta palet euro jakie były zakupione wraz 

z kostką betonową), 

- 70005§0750 o kwotę 16.000,00 zł (wpływ z opłat z najmu i dzierżawy składników 

majątkowych), 

- 70005§0760 o kwotę 2.300,00 zł (wpływy z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności), 

- 75023§0970 o kwotę 125,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ z tytułu rozliczeń  

w z dostawcę terminali płatniczych do urzędu), 

- 75616§0310 o kwotę 82.500,00 zł (wpływy z podatku od nieruchomości), 

- 75616§0340 o kwotę 33.000,00 zł (wpływy z podatku od środków transportowych), 

- 75615§0910 o kwotę 9.140,00 zł i 75616§0910 o kwotę 2.500,00 zł (wpływy z odsetek od 

zaległości podatkowych), 

- 75615§0320 o kwotę 3.250,00 i 75616§0320 o kwotę 125.000,00 zł (wpływy z podatku 

rolnego), 

- 75615§0330 o kwotę 4.880,00 i 75616§0330 o kwotę 1.500,00 zł (wpływy z podatku 

leśnego), 

- 75615§0500 o kwotę 2.298,00 i 75616§0500 o kwotę 25.000,00 zł (wpływy z podatku od 

czynności cywilnoprawnych), 

- 75621§0020 o kwotę 10.604,00 zł (wpływy z podatku dochodowego od osób prawnych), 

- 75814§0920 o kwotę 11.000,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 
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- 80104§0660 o kwotę 5.500,00 zł (wpływy z opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego), 

- 80103§0670 o kwotę 10.000,00 zł i w rozdziale 80104§0670 o kwotę 28.500,00 zł (wpływy 

z opłat za korzystanie z wyżywienia w placówkach wychowania przedszkolnego), 

- 85202§0970 o kwotę 1.000,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt  

w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 

- 85203§0970 o kwotę 36,00 zł (wpływy z rożnych dochodów – wynagrodzenie płatnika), 

- 85219§0970 o kwotę 125,00 zł (wpływy z rożnych dochodów – wynagrodzenie płatnika), 

- 85295§0690 o kwotę 7.802,00 zł (wpływy z różnych opłat – refundacja za organizowane 

prace społecznie użytecznych). 

- 85502§2360 o kwotę 2.000,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 

- 90001§0830 o kwotę 400,00 zł (wpływ środków finansowych z tytułu świadczonej dla ZGK 

Sp. z o.o. usługi przesyłu ścieków i wody), 

- 90019§0690 o kwotę 4.500,00 zł (wpływy z opłaty za gospodarcze korzystanie ze 

środowiska),  

- 90026§0910 o kwotę 200,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi). Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów 

na poziomie umożliwiającym zwiększenie o wskazane kwoty dotychczasowego planu 

finansowego. 

4. Zmniejsza się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

- 75616§0360 o kwotę 7.544,00 zł (wpływy z podatku od spadków i darowizn), 

- 85219§0830 o kwotę 2.718,00 zł (wpływy z usług opiekuńczych), 

- 90095§2460 o kwotę 23.965,00 zł (środki otrzymane z WFOŚiGW w Toruniu na realizację 

zadania polegającego na demontażu, transporcie i unieszkodliwianiu azbestu). 

Weryfikacja powyższych planów finansowych nastąpiła w oparciu o analizę ich wykonania 

do końca XI 2019 r. Na tej podstawie oraz na przewidywanym ich wykonaniu w następnym 

m-cu br. stwierdza się, iż konieczna jest korekta. 

5. W planie finansowym wydatków, w §4440 w rozdziałach: 60016, 60095, 75011, 75023, 

90002 i 92695 dokonuje się rocznego rozliczenia odpisu na ZFSS, z tym że zmniejszenie 

planu w rozdziałach 75011 i 90002 powoduje zwiększenie odpowiednio planu finansowego  

w §4210 i §4300. Pozostałe środki z rozliczenia odpisu w łącznej kwocie 6.191,61 zł 

zwiększają plan finansowy w rozdziale 60095 w §4010 i §4110 z przeznaczeniem na 

wynagrodzenia dla pracowników zatrudnionych w ramach prac publicznych i robót 

interwencyjnych. 

6. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdziałem 71012 §4300  

a 70005 §4400 o kwotę 16.000,00 zł w celu zapewnienia środków na zakup usług zarządzania 

nieruchomościami gminnymi (koszty eksploatacji, administrowania i wpłaty na fundusz 

remontowy). 

7. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85203, w części 

dotyczącej Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku, celem prawidłowej realizacji 

nałożonych zadań zleconych. 

8. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 92695 w §4430 o kwotę 500,00 zł  

z przeznaczeniem na pokrycie opłat związanych z organizowaniem kąpielisk gminnych. 

9. Zmniejsza się plan finansowy wydatków bieżących w następujących rozdziałach  

i paragrafach: 

- 01030§2850 o kwotę 900,00 zł (wpłaty gminy na rzecz izby rolniczej z tytułu uzyskiwanych 

dochodów z podatku rolnego), 

- 60016§4260 o kwotę 1.000,00 zł (zakup energii do przepompowni deszczowych), 

- 60016§4430 o kwotę 1.400,00 zł (składki z tytułu ubezpieczeń mienia gminnego), 
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- 70095§4300 o kwotę 8.000,00 zł (wydatki związane z wypłatą odszkodowań dla właścicieli 

lokali z tytułu niedostarczenia lokalu socjalnego eksmitowanym lokatorom), 

- 85219 §4010, §4110 i §4120 o łączną kwotę 58.000,00 zł (wydatki związane  

z funkcjonowaniem Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku), 

- 85504 §4010, §4110 i §4120 o łączną kwotę 33.000,00 zł (wydatki związane  

z wynagrodzeniami asystentów rodziny), 

- 90095§4300 o kwotę 21.600,00 (wydatki związane z realizacją zadania polegającego na 

demontażu, transporcie i unieszkodliwianiu azbestu). 

- 85510§4330 o kwotę 1.500,00 (wydatki związane z funkcjonowaniem placówek opiekuńczo 

–wychowawczych). 

Weryfikacja stopnia realizacji założonych zadań w poszczególnych rozdziałach umożliwia 

dokonanie wskazanych powyżej korekt. Nowe plany finansowe zapewnią prawidłową 

realizację założonych celów. Powstałe oszczędności zostaną przeznaczone na zmniejszenie 

deficytu. 

10. Zmniejsza się plan finansowy wydatków majątkowych w następujących rozdziałach  

i paragrafach oraz w następujących zadaniach inwestycyjnych: 

- 60014 w §6300 o kwotę 2.000,00 w zadaniu pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1125 C 

relacji Sypniewo – Borzyszkowo na odcinku Lubcza – Borzyszkowo”, 

- 90001 w §6050 o kwotę 10.000,00 zł w zadaniu pn.: „Uporządkowanie gospodarki wodno – 

ściekowej na terenie Gminy Więcbork (aglomeracja Więcbork)”, 

- 90001 w §6050, §6057 i §6059 o łączną kwotę 18.000,00 zł w zadaniu pn.: 

„Uporządkowanie gospodarki wodno – ściekowej na terenie Gminy Więcbork (aglomeracja 

Więcbork) – Runowo Krajeńskie”. 

Powyższe inwestycje zostały realizowane i rozliczone. Zatem powstałe oszczędności zostaną 

przeznaczone na zmniejszenie deficytu. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radny Andrzej Wenda odnotował, że w budżecie pojawiły się dodatkowe wpływy z tytułu 

podatków od osób fizycznych. Chciał wiedzieć, czy tych środków na początku roku nie 

przewidywał plan budżetu. 

Skarbnik Gminy Więcbork powiedziała, że to o ile zwiększany jest plan finansowy 

dokonywane jest na podstawie aktualnego wykonania planu. Zwróciła uwagę, że na terenie 

gminy budują się nowe budynki mieszkalne, nowe zakłady, ponadto na bieżąco w oparciu  

o zmiany geodezyjne uzyskiwane z Powiatu Sępoleńskiego, aktualizowane są podstawy 

opodatkowania. Plan dochodów na dany rok w zakresie podatków jest skalkulowany zawsze 

w oparciu o aktualną stawkę podatkową razy to, co jest na dzień sporządzania projektu – 

podstawę opodatkowania. W ubiegłym roku nie zwiększano stawek podatków od 

nieruchomości ale cena żyta mająca wpływa na wysokość podatku rolnego, była wyższa niż 

pierwotnie zakładano. To przełożyło się wyższe wpływy. Również każda spłata zaległości 

przekłada się na wpływy z danego roku. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 14 radnych. 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 
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b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork, 

 

Zmiany w WPF dotyczą danych za 2019r. oraz 2020r. i wynikają z dotychczasowych zmian 

w budżecie Gminy Więcbork. Ponadto, zmniejsz się zaplanowany dotychczas deficyt, który 

wynosił 4.000.000,00 zł o kwotę 730.000,00 zł. Aktualnie deficyt wynosi 3.270.000,00 zł. 

Zmniejszenie deficytu spowodowało zmniejszenie wartości  przychodów. Przychody po 

zmianach wynoszą 4.147.629,52 zł. Na wartość przychodów składa się nadwyżka budżetowa 

z roku 2016 (1.750.489,05 zł) i 2017r. (1.437.204,06) oraz nadwyżka z 2018r. (164.236,41 

zł), a także pożyczki z WFOŚiGW w Toruniu (795.700,00zł).Pozostała kwota nadwyżki  

z 2018r. w wysokości 1.956.503,80 zł stanowić będzie częściowe finansowanie rozchodów 

2020r. Również załącznik przedsięwzięć został skorygowany do danych wynikających  

z uchwalonych zmian w budżecie Gminy Więcbork na 2019r. (zaktualizowano limity 

wydatków w 2019r. w dwóch przedsięwzięciach tj. Przebudowa ul. Runowskiej w Wituni 

wraz z odwodnieniem i Budowa drogi gminnej wraz z odwodnieniem we wsi Runowo 

Krajeńskie). Ponadto nadwyżka budżetowa z lat ubiegłych w kwocie 730.000,00 zł, która 

dotychczas była źródłem finansowania planowanego deficytu w 2019r. aktualnie stanowi 

przychód roku 2020. Umożliwiło to zmniejszenie zaplanowanego na przyszły rok kredytu  

z 2.744.203,72 zł do kwoty 2.014.203,72 zł. W związku z tym korekty wymagały kwoty 

dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz kwoty długu. Wprowadzenie korekt  

w planach finansowych wymusiło potrzebę korekty danych za rok 2019 w zakresie dochodów 

i wydatków majątkowych na programy i projekty lub zadania finansowane z udziałem 

środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2i 3 ustawy o finansach publicznych. 

 

Pytań nie było. 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

c) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Więcbork na 2020r. 

Omówiony projekt budżetu gminy Więcbork na ok. 2020 dostępny jest do wglądu  

w biurze Rady Miejskiej oraz na stronie BIP Gminy Więcbork 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radna Beata Lida pytała o budowę infrastruktury rekreacyjno-turystycznej na terenie gminy 

Więcbork. Prosiła o doprecyzowanie o co konkretnie chodzi. 

 

Siłownie napowietrzne i plac zabaw – Skarbnik Gminy Więcbork. 

 

A ta druga pozycja i kwota 204.000,00 zł ?– Radna Lida 

 

Burmistrz Więcborka wyjaśnił, że jest to umieszczone w dwóch pozycjach ponieważ jest to 

podział na środki unijne i wkład własny. W ramach tego projektu planowana jest realizacja: 

- w Zgniłce wiata z pomieszczeniem gospodarczym, 
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- w Borzyszkowie ogrodzenie placu zabaw, wiata z ławo-stołami, plac zabaw i siłownia 

napowietrzna, 

- plac zabaw przy Przedszkolu w Sypniewie, 

- plac zabaw przy Szkole Podstawowej nr 1 w Więcborku. 

Radny Wenda wskazał, że wielokrotnie w budżecie mowa jest o współudziale środków 

unijnych. Chciał wiedzieć, czy środki, o których mowa są już zagwarantowane ”na papierze”, 

czy są jedynie póki co jako plan. 

Skarbnik Gminy Więcbork podała, że to, co jeszcze nie zostało podpisane, to środki na 

przebudowę Wiejskiego Domu Kultury w Sypniewie, budowa infrastruktury rekreacyjno-

turystycznej, ale już wyposażenie jest na etapie pozytywnej weryfikacji wniosku. W ubiegłym 

tygodniu wspólnie z Burmistrzem podpisała umowę na przebudowę kościoła przy  

ul. Rybackiej i Infostradę Pomorza i Kujaw. 

Burmistrz Więcborka uzupełnił, że jeżeli chodzi o środki na rewitalizację WDK  

w Sypniewie również wniosek, który został złożony do Lokalnej Grupy Działania „Nasza 

Krajna i Pałuki” w Sępólnie Krajeńskim jest już po weryfikacji od strony merytorycznej  

i weryfikacji przez Rade Decyzyjną uzyskał odpowiednią ilość punktów i został 

zakwalifikowany do dofinansowania. Sprawa został przekazana do Urzędu Marszałkowskiego 

w Toruniu. Burmistrz prosił, by nie sugerować się doniesieniami prasowymi o wirtualnych 

środkach, bo praktycznie wszystko, co zostało zaplanowane jest już prawie sfinalizowane w 

kontekście podpisania stosownych umów. 

Radny Jan Antczak mówił, że w roku 2019 na drogę w Runowie Krajeńskim było 

przeznaczone w budżecie Gminy na kwota 100.000,00 zł. Z tego 20.000,00 zł przeznaczone 

zostało na wykonanie dokumentacji technicznej ale ma nadzieję, że te pozostałe 80.000,00 zł 

jest w budżecie na wykonanie zadnia w roku 2020.  

Burmistrz Więcborka zapewnił, ze wszystkie środki zabezpieczone na rok 2019 na ww. 

zadnie oczywiście zostaną wykorzystane. Gmina jest po przeprowadzeniu przetargu na zakup 

materiałów na budowę tej drogi i zostaną one jeszcze w bieżącym roku zakupione, natomiast 

w roku 2020 będą one wbudowane w drogę. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

d) w sprawie uchwalenia Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Więcbork 

Omówiony projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork dostępny jest do 

wglądu w biurze Rady Miejskiej oraz na stronie BIP Gminy Więcbork 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych, więc przystąpiono do jego zaopiniowania. 

Obecnych 14 radnych. 

 Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 
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Projekty uchwał dotyczących gospodarki odpadami komunalnymi na terenie gminy Więcbork 

omówił Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg p. Tomasz Fifielski 

Tytułem wstępu Kierownik Referatu UM podał, że przygotowane zostały trzy projekty 

uchwał: 

a) w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych, 

b) w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od 

właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gminy Więcbork oraz 

zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli 

nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi w zamian za 

kompostowanie bioodpadów stanowiących odpady komunalne w przydomowym 

kompostowniku. 

c) w sprawie określenia stawki opłaty podwyższonej za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, jeżeli właściciel nieruchomości nie wypełnia obowiązku zbierania 

odpadów komunalnych w sposób selektywny. 

Deklaracja wymaga zmiany z uwagi na fakt, że poprzednia jej formuła dopuszczała dwie 

formy zbiórki tj. zbiórkę selektywną odpadów – stawka 13,50 zł od osoby i zbiórkę 

nieselektywna – stawka  25,00 zł od osoby. Od stycznia 2020r. wszystkich mieszkańców 

gminy Więcbork obowiązywać będzie selektywna zbiórka odpadów komunalnych. Oprócz 

tego na stronie 3 w pkt. g deklaracji wprowadzona została pozycja dająca możliwość 

zwolnienia z części opłaty jeżeli mieszkaniec posiada dom jednorodzinny, zadeklaruje 

posiadanie kompostownika i składowanie tam odpadów bio powstających w gospodarstwie 

domowym. Dodatkową zmianą jest umieszczenie w deklaracji klauzuli informacyjnej  

w zakresie RODO – ochrony danych osobowych. Projekt uaktualnia również podstawy 

prawne. 

Stawka – w sprawie stawki za odbiór odpadów komunalnych głos zabrał Burmistrz 

Więcborka p. Waldemar Kuszewski. 

Burmistrz mówił, że rzeczywistość, z którą przyszło się mierzyć samorządowi może budzić 

opór i niezadowolenie, nie mniej jednak wśród wielu uchwał jakie przychodzi Radzie 

Miejskiej podejmować są też i takie, z którymi nie do końca się zgadzają, a podjąć je należy. 

Do takich też należy uchwała dotycząca wysokości opłaty za odbiór odpadów komunalnych. 

Zanim podana została stawka opłaty Burmistrz wskazał argumenty i przesłanki, które 

bezpośrednio wpłynęły na jej wysokość. Naliczenie nowej stawki będzie miało miejsce od 

lutego 2020r. Po analizie prawnej aktu ustalono, że jest on aktem prawa miejscowego i po 

podjęciu podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko 

Pomorskiego, zatem wejdzie w życie z dniem 1 lutego 2020r. Niemniej od stycznia Gmina 

będzie związana rozstrzygnięciami przetargu na odbiór odpadów komunalnych i podpisaną w 

tym zakresie umową z ZGK w Więcborku – jedyną firmą która przystąpiła do przetargu. 

Jeszcze w styczniu mieszkańcy płacić będą wg starych stawek, a Gmina poniesie koszty 

wyrównania (prawie 70.000,00 zł), natomiast od lutego obowiązywać będzie wszystkich 

nowa ustalona opłata. Dotychczas obowiązująca umowa i ustawa pozwalała na ryczałtowe 

rozliczanie z podmiotem odbierającym odpady komunalne. Nowa ustawa zobowiązuje 

wszystkie podmioty do rozliczeń za konkretną ilość odpadów komunalnych, które zostały 
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odebrane. Na podstawie doświadczeń z kilku poprzednich lat obserwowany jest 

systematyczny wzrost ilości odbieranych odpadów komunalnych. Kolejną rzeczą 

uwzględnioną w kalkulacji stawki, to fakt okoliczność, że 500 osób będących w systemie, 

które do tej pory deklarowały brak segregacji i płaciły podwyższoną opłatę, od miesiąca 

stycznia będzie płaciło obniżoną opłatę tj. 13,50, co spowoduje zmniejszenie wpływu 

dochodów dla Gminy o ok. 36.000,00 zł. Przy ustalaniu stawki wzięto też pod uwagę 

możliwość kompostowania odpadów biodegradowalnych i obniżenia w takim przypadku 

kwoty stawki. W przypadku gminy Więcbork ta obniżka będzie wynosiła 1,00 zł  i przyjęto, 

że 50% gospodarstw z takiej ulgi skorzysta, co przełoży się na mniejszy wpływ środków  

z tego tytułu o 45.000,00 zł. Pojawi się też dodatkowa forma odbioru – odbiór odpadów 

medycznych z tzw. iniekcji dokonywanej w gospodarstwach domowych (igły i strzykawki). 

Przeprowadzono wstępne rozmowy z właścicielami aptek, gdzie do specjalnych pojemników 

będzie można tego typu odpady wrzucać. Nowa ustawa zmienia częstotliwość wywozu 

odpadów niesegregowanych z budynków jednorodzinnych i budynków do siedmiu lokali. Do 

tej pory wywóz taki odbywał się raz w miesiącu, teraz zgodnie z nowymi przepisami od 

kwietnia – października wywóz dokonywany będzie dwa razy w miesiącu. Ta zmiana 

pociągnie za sobą wzrost ilości kursów z siedmiu do czternastu i zwiększenie kosztów w tym 

zakresie. Wpływ na koszty będzie miał również wzrost minimalnego wynagrodzenia 

pracownika obsługującego system tj. 350,00 zł brutto w skali roku wyniesie ponad 5.000,00 

zł. Ostatnie z czynników wzrostowych to opłata środowiskowa i opłat na regionalnych 

instalacjach przetwarzania odpadów komunalnych /RIPOK/. Dla przykładu: 

 odpady niesegregowane rok 2019 cena netto 318,00 zł tona/ w roku 2020 netto 398,00 zł 

tona, 

 odpady wielkogabarytowe rok 2019 cena netto 400,00 zł tona / rok 2020 netto 648 zł tona, 

 odpady biodegradowalne rok 2019 tona netto 150,00 zł tona/ rok 2020 netto 180,00 zł 

tona, 

 popiół rok 2019 netto 100,00 zł tona/ rok 2020 netto za tonę popiołu o odpowiednich 

parametrach 122,50 zł, jeżeli nie będzie spełniał określonych norm 398,00 zł, 

 zmieszane odpady opakowaniowe rok 2019 netto 10,00 zł tona/ rok 2020 netto 100,00 zł 

tona, 

 opakowania z tworzyw sztucznych rok 2019 netto 10,00 zł tona/rok 2020 netto 100,00 zł 

tona. 

Tendencja jest bardzo niepokojąca i nasuwa pytanie, co będzie w następnym roku. Wskazane 

powyżej czynniki i dokonana na ich podstawie kalkulacja sprawiają, że proponowana stawka 

opłaty za odbiór odpadów na rok 2020 za jedną osobę wynosi 20,00 zł. Natomiast jeżeli 

osoby zadeklarują kompostowanie odpadów bio zniżka wyniesie 1,00 zł od osoby.  

 

Radny Wenda zauważył, że zaistniała sytuacja doprowadziła do tego, że przeciętna cztero 

osobowa rodzina zapłaci za wywóz odpadów w ciągu roku kwotę prawie 1.000,00 zł. Mówi 

się, że ludzie wytwarzają coraz więcej śmieci, a jego zdaniem kupują coraz więcej śmieci i są 

ukarani bo muszą za to zapłacić. Był zdania, że ci co produkują towary winni odbierać 

opakowania. Podejrzewa, że w gminie będzie lawina dłużników i nawet 500+ nie pokryje 

tego wzrostu cen, które zapowiadane są od nowego roku.  

Przewodnicząca RM przyznała przedmówcy rację. Stwierdziła też, że te działania, które dziś 

podejmuje się w Polsce na zachodzie robiono już 30 lat temu. Dziś za granicą za plastikowe 

butelki oddawana jest kaucja i tam opłaca się je oddać. Dziś w Polsce dzieje się tak  

w nielicznych wybranych sklepach, ale za jakiś czas pewnie obejmie to cały kraj. Najlepszą 

opcja jest powrót do butelek szklanych. Po własnym gospodarstwie domowym widzi, jak 
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wiele powstaje odpadów. Wszystko jest w plastikowych opakowaniach, a czasami 

zapakowane jest w tworzywie sztucznym dwa razy np. zgrzewki napojów itp. 

Kierownik Referatu UM mówił, że na przełomie roku, kiedy została zmieniona ustawa 

szeroko analizowano gospodarkę odpadami na terenie gminy Więcbork. Analiza ta dotyczyła 

również odbioru folii rolniczych i w tym przypadku Gmina złożyła stosowny wniosek. Kilka 

lat temu folie były odbierane od rolnika i rolnik jeszcze otrzymywał za to pieniądze, potem 

musiał płacić za odbiór, a dziś nikt nie chce podjąć się odbioru, bo jest to nieopłacalne. 

Konkurs ogłoszony przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska zakłada dopłatę w kwocie 

500,00 zł za tonę zebranej folii rolniczej. Od nowego roku wchodzi Baza Danych o Odpadach 

i wszystko będzie podlegało w tym przypadku szczegółowej weryfikacji. W przypadku ZGK 

każdy wyjazd będzie musiał być odnotowany łącznie z tym, gdzie samochód wyjechał, co 

odebrał i gdzie przekazał odpady. Od lipca 2020 r. pojawi się prawdopodobnie zmian 

dotycząca zwrotu butelek plastikowych i butelek szklanych. To spowoduje, że odpadów tego 

typu będzie mniej. Bardzo ważnym jest uświadomienie mieszkańcom, jak ważna jest 

porządna segregacja odpadów. Na wszystkich zebraniach wiejskich i spotkaniach  

z mieszkańcami na pewno znajdzie się odpowiednia informacja. 

Przewodnicząca RM uważała, że najważniejsza będzie właściwa edukacja.  Dla młodych 

ludzi nowe zasady gospodarki odpadami tj. segregacja poszczególnych frakcji nie będzie 

trudnością. Gorzej będzie z ludźmi starszej daty, przyzwyczajonych do pewnych schematów. 

Świadomość ludzi w tym zakresie będzie musiała się zmienić i duża w tym rola również 

samych radnych. Jeżeli ludzie nie będą segregować i Gmina nie uzyska odpowiedniego 

poziomu odzysku odpadów, trzeba będzie podnieść stawkę do 30,00 zł, bo nałożone zostaną 

odgórnie ogromne kary. Mieszkańcy muszą poczuć się odpowiedzialni za gminę. Kary będzie 

płaciła Gmina, a gmina to jej mieszkańcy. 

Radny Mateusz Łański chciał wiedzieć, co ze szkołami i innymi instytucjami.  

Jeżeli chodzi o szkoły, obiekty niezamieszkałe, firmy, to tym tematem będzie zajmował się 

Zakład Gospodarki Komunalnej na zasadzie umowy cywilnej odbioru gospodarki odpadami. 

Z tego co wiem, ZGK przygotowuje się do modyfikacji dotychczasowych umów w zakresie 

odbioru w postaci zmiany stawek i jeżeli firma, szkoła itp. będzie przekazywać odpady 

segregowane będzie płaciła inną stawkę i za zmieszane inną stawkę. Gmina przekazuje do 

ZGK odpady z koszy ulicznych. W ostatnim kwartale było tak dużo odpadów, że rachunki 

opiewały na 3.000,00 zł – 4.000,00 zł, w okresie jesiennym 6.000,00 zł – 8.000,00 zł. Zapadła 

zatem decyzja o wykonaniu segregacji tych odpadów i została ¼ odpadów i rachunek za 

listopad był na kwotę 2.400,00 zł. jeżeli chodzi o pojemniki na terenie miasta, Gmina 

zamierza zakupić pojemniki trójdzielne i obok pomarańczowych,  bądź w zastępstwie, pojawi 

się pojemnik trójdzielny/czterodzielny: papier, plastik, szkło, inne, tak, by zbierać już 

posegregowane odpady – mówił Kierownik Referatu UM. 

Z obrad ubyła radna Natasza Ksobiak / obecnych 13 radnych/ 

Burmistrz Więcborka wskazał, że powstaje pewne ryzyko w przypadku budynków 

wielolokalowych polegające na tym, że trudno będzie udowodnić kto konkretnie wyrzuca 
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odpady uprzednio ich nie segregując. Absolutnie nie będzie miał satysfakcji jeżeli ZGK 

wskaże, że w którymś z budynków odpady nie są segregowane i trzeba będzie nałożyć karę,  

a w tym przypadku odpowiedzialność ponoszona będzie zbiorowo. Jeżeli mieszkańcy 

nawzajem nie będą się pilnować będzie duży problem. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, ze duży problem będzie też z upilnowaniem ludzi, 

wyrzucających odpady na cmentarzach. Już w tej chwili jest z tym ogromny problem, a teraz 

kiedy przepisy w tym zakresie są jeszcze bardziej rygorystyczne na pewno dylemat będzie 

jeszcze większy. 

Kierownik Referatu UM powiedział, że duży problem stanowią firmy remontowe, które po 

wykonaniu usługi zabierają odpady budowlane ze sobą i pozbywają się ich w takich 

miejscach, jak pojemniki na cmentarzach. Przepis natomiast mówi jasno, że mieszkaniec  

może raz w roku bezpłatnie odstawić odpady do 200kg na PSZOK bezpłatnie. W tym celu 

uprzednio pobiera z ZGK odpowiedni pojemnik.  

Opłata podwyższona -  dotyczy przypadków nie przestrzegania segregacji odpadów, 

stwierdzonej przez Zakład Gospodarki Komunalnej podczas odbioru odpadów. Ustawa 

określa tą opłatę jako dwu, trzy lub czterokrotność opłaty podstawowej. Burmistrz Więcborka 

proponuje, aby na terenie gminy Więcbork obowiązywała ona jako trzykrotność opłaty 

podstawowej tj. 60,00 zł od mieszkańca w przypadku stwierdzenia nie wypełniania 

obowiązku zbierania odpadów w sposób selektywny. 

Burmistrz Więcborka uzupełnił, że decyzja o trzykrotności wynika z tego, iż nie ma być to 

alternatywa dla mieszkańców tylko pewna uciążliwość wynikająca z świadomego 

niewypełniania obowiązku zbiórki selektywnej. Po stwierdzeniu nieprawidłowości firma 

odbierająca odpady przygotowuje stosowna dokumentację związaną z procederem, informuje 

o tym  Burmistrza, który wystawia decyzję na dany miesiąc. Proponując takie rozwiązanie 

brał pod uwagę osobę samotną, która do tej pory nie segregowała odpadów, bo uznała, że na 

tą ją stać. Założył, że taka osoba nadal może twierdzić, że segregacja jej nie interesuje i jeżeli 

burmistrz chce może jej wystawiać, co miesiąc decyzję. Decyzja wystawiana jest na miesiąc, 

a jeżeli do tej pory opłata wynosiła 13,50, to wystawiając decyzję Gmina musi dostarczyć ją 

za potwierdzeniem odbioru. Koszty samej decyzji razem z wysyłką wynoszą prawie 9,00 zł 

/11,60 zł koszty upomnienia/. Nie chciałby, aby doszło do absurdu, żeby, co miesiąc wysyłać 

osobie decyzję, a ona i tak będzie płacić tak jak dotychczas tj. dwukrotność tego co do tej 

pory, bo mnie na to stać. Krotność tej opłaty ma przede wszystkim zmobilizować osoby 

dotychczas nie segregujące odpadów do zmiany nawyków i prowadzenia zbiórki selektywnej. 

Radna Lida zapytała, w jaki sposób faktycznie udowodni się osobie, że nie segreguje 

odpadów. Miała też pewne wątpliwości, co do odpowiedzialności zbiorowej w blokach 

mieszkalnych. Jeżeli chodzi o trzykrotność, jako obciążenie za niesegregowanie odpadów, to 

jest za takim rozwiązaniem. Oczywiście w tym wszystkim bardzo ważną rolę przypisuje 

intensywnej edukacji w zakresie segregacji odpadów skierowanej szczególnie do ludzi 

starszych. 
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 Kierownik Referatu UM uspokoił, że wydanie decyzji o nałożeniu obciążenia będzie 

poparte solidnymi dowodami. Od kilku lat wszystkie samochody odbierające odpady 

wyposażone są w cztery kamery: dwie boczne, przednia i tylnia. Widać na nich moment kiedy 

samochód podjeżdża, widać posesję na jaką podjeżdża, czy stoją worki i co jest wsypywane. 

To stanowi jeden dowód. W specyfikacji przetargowej ujęty jest rozdział  dotyczący 

procedury odnośnie przypadku stwierdzenia braku segregacji. Ekipa odbierająca odpady 

wyposażona jest w aparat fotograficzny i formularz protokołu, który będzie musiała 

sporządzić na okoliczność odnotowania braku segregacji odpadów. Zatem w przypadku 

budynków jednorodzinnych i tych do siedmiu lokali będzie to jak najbardziej możliwe do 

ustalenia. W przypadku budynków wielolokalowych stwierdzenie barku segregacji będzie 

trudne i będzie to problem ogólnopolski. Niemniej na przełomie października i listopada 

odwiedził 32 miejsca w których znajdują się  miejsca, w których usytuowane są pojemniki na 

odpady zmieszane, papier, plastik i szkło zajrzano do tych pojemników i stwierdzono, że 

segregacja jest prowadzona prawidłowo. Oczywiście w zmieszanych pojawiały się elementy, 

które można było wysegregować, ale generalnie segregacja była prowadzona prawidłowo. 

Poinformowano przy tej okazji zarządców budynków, że od 1 stycznia obowiązkowo musi się 

pojawić pojemnik na bio odpady. 

Radny Łański prosił o uściślenie, czy odpady zmieszane wyrzucać należy w workach. Prosił 

o doprecyzowanie tej kwestii, bo mogą pojawić się absurdy tego typu, że worek jest 

plastikowy i za sam worek będzie kara. 

Burmistrz Więcborka zapewnił, że nie będzie to wyglądało w ten sposób, ze od 1 stycznia 

ruszy wielka akcja i jeżeli w zmieszanych odpadach pojawi się puszka, czy inny odpad, który 

winien trafić osobno, będzie nakładana kara. Kiedy odnotowane będzie, że selekcja jest 

prowadzona, a pojawiają się incydentalne sytuacje, że w pojemniku pojawi się coś co nie 

powinno się tam znaleźć, nikt nie będzie robił problemu. We wszystkim wskazany jest 

rozsądek, również i w tym przypadku. Decyzje pojawią się tam, gdzie stwierdzi się, że ktoś 

jawnie i bez skrupułów nie segreguje odpadów, czyli łamie obowiązujące przepisy prawa. 

Na posiedzeniu udzielono też głosu p. Leszkowi  Skazie, który powiedział, że od samego 

początku, kiedy wprowadzono przepisy dotyczące segregacji, prowadzi selekcje 

wytwarzanych w gospodarstwie domowym odpadów. Nie zauważył, aby w tym czasie, 

wbrew temu co stwierdził Przewodnicząca RM, wzrosła mu ilość odpadów. Stwierdził też, ze 

wielu z radnych selektywnej zbiórki nie prowadziło. Kwota 13,50 zł za odpady segregowane 

wcześniej już było spora kwota, dziś okazuje się, że tym wszystkim którzy segregowali 

odpady od samego początku, dokłada się 6,50 zł więcej,. Natomiast co wszyscy, którzy do tej 

pory nie segregowali i mieli ten system „gdzieś” mają 5,00 zł mniej do zapłacenia. To się 

nazywa „promocja ekologicznych zachowań w gminie” i tyle jest warte angażowanie się  

w inicjatywy proekologiczne w gminie. Proponował, by cenę ustalić na 15,00 zł , a deficyt 

pokryć obniżając budżet Rady Miejskiej o 75%, pensję Burmistrza 1.000,00 zł, wprowadzić 

opłatę za worki, a resztę uzupełnić z nadwyżek post inwestycyjnych tj. z oszczędności. Jest 

taka możliwość, bo Minister Środowiska stwierdził, że tą opłatę można pokrywać z innych 

źródeł. Składa taką propozycję i wnosi o jej rozważenie. 

Burmistrz Więcborka w odpowiedzi na powyższe mówił, że w kwestii promocji osób które 

nie segregują  w stosunku do tych co segregują, pozwoli się z przedmówcą nie zgodzić. 
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Proponowane przez niego rozwiązanie w projekcie uchwały o krotności opłaty za 

niesegregowanie odpadów spowoduje, że zapłacą one nie tak jak do tej pory niespełna dwa 

razy więcej, a trzy razy więcej. Zatem, ten argument podnoszony przez przedmówcę uważa za 

co najmniej nietrafiony. Co zaś do postulatów zmniejszenia wynagrodzenia jego i diet 

radnych, to jego zdaniem sam już raz swoje wynagrodzenie obniżył. Prosiłby adwersarz 

sprawdził, jak wyglądało uposażenie Burmistrza pięć lat temu, kiedy rozpoczynał swoja 

pierwszą kadencję i jak wyglądało wówczas minimalne wynagrodzenie i jak będzie 

wyglądało uposażenie Burmistrza w roku 2020 w porównaniu do minimalnego 

wynagrodzenia. Prosił, aby zasięgnął informacji w tej sprawie i przedstawił je na kolejnym 

posiedzeniu Komisji radnym dla pełnego obrazu. Kolejny nietrafiony pomysł, to zmniejszenie 

diet radnych, bo te nie są wysokie i nie pokrywają kosztów, czy zaangażowania ich  

w działalność społeczną. Oczywiście samorząd może dołożyć do opłaty śmieciowej  

i pozostawić ja na obecnym poziomie i zrezygnować z części inwestycji, ale  

w przeciwieństwie do przedmówcy wielu mieszkańców czeka na kanalizację, wodociągi  

i utwardzenie nawierzchni drogowych. Dlatego nie zgadza się, by zmniejszyć środki 

przeznaczone na inwestycje i przeznaczyć na zaproponowany cel. 

Radny Wojciech Janicki zauważył, że wcześniejsze zapisy ustawy zakładały dwa warianty: 

segregowanie odpadów i niesegregowanie odpadów i co do tego nie ma dyskusji. Osobiście 

nie życzy sobie insynuacji i personalnych wycieczek w tym względzie kierowanych do 

radnych. Nie zgodził się też ze stwierdzeniem, że śmieci nie przybywa, bo prawda jest taka że 

jest ich dużo więcej, jak kiedyś, ale to też zależy od liczebności osób w gospodarstwie 

domowym. Inne odczucia w tym względzie będzie miał ktoś, kto prowadzi jednoosobowe 

gospodarstwo domowe i ktoś, kto ma trzy, cztero, czy pięcioosobową rodzinę. Rodziny są 

rozwojowe, przybywa nowych członków rodzin i śmieci również. 

Zastępca Burmistrza Więcborka zastanawiał się, czy p. Skaza ma dostęp do mediów, i czy 

nie słyszał, że bo od kilku tygodni nagłaśniany jest temat zwyżki opłat za śmieciowych  

w wielu samorządach. Rozumie, że według ww. wszystkie te samorządy podnoszą stawki, bo 

są na tyle nieudolne, że w inny sposób nie są w stanie spiąć budżetu. Wygląda na to, ze jest 

on jedna osobą w kraju, która jest w stanie wypowiadać się w sprawach ekonomii, co miało 

miejsce na obecnej i poprzedniej Komisji, w sprawach prawnych formułując różne oskarżenia 

m.in. na forum Rady Powiatu itp. nie wie, czy sam miałby na tyle odwagi, by rzucać różne 

hasła i oskarżenia. Chcemy prowadzić inwestycje, chcemy się rozwijać i jednocześnie mamy 

dać 5,00 zł za śmieci. Kto to sfinansuje? Sugerował trochę racjonalnego podejścia do tematu. 

Segregacja i podniesienie opłat, to nie wymysł samorządów, a obowiązek nałożony ustawą, 

który jako taki należy wprowadzić w życie przez JST, a te próbują jak mogą wyjść z tego 

obronną ręką.  

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania omówionych 

projektów uchwał. 

Ad. a)  

Obecnych 13 radnych 
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Opinia jednogłośnie pozytywna 

Ad. b) 

Obecnych 13 radnych 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 12 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

Ad. c) 

Obecnych 13 radnych 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało -11 radnych 

Przeciwnych - 1 radny 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

Kierownik Referatu Rolnictwa /…/ przedstawił również projekt uchwały w sprawie 

ustalenia zasad i warunków korzystania z przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Więcbork. 

 

Uchwała ta była podejmowana na sesji w miesiącu listopadzie i zostało opublikowane  

w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Jednakże do Gminy 

zgłosiło się Przedsiębiorstwo Transportowe PKS, które opracowuje rozkład jazdy i okazało 

się, że przystanek w Nowym Dworze ustanowiony tuż przy osiedlu bloków nosiło nazwę 

„Nowy Dwór”, ale wcześniej  też funkcjonował już przystanek przy drodze powiatowej o tej 

samej nazwie. Zaszła więc potrzeba doprecyzowania nazwy, tak, by nie funkcjonowały dwa 

przystanki o tej samej nazwie i ustalono, że ten przy osiedlu nosił będzie nazwę „Nowy Dwór 

I”, a przy drodze powiatowej „Nowy Dwór II”. Przy okazji też w ten sam sposób 

potraktowano przystanek przy drodze gminnej w Klarynowie – „Klarynowo I”, by nazwa  nie 

kolidowała z przystaniem przy drodze wojewódzkiej w Klarynowie.  

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

W sprawach różnych radna Beata Lida prosiła o rozważenie doświetlenia przejścia dla 

pieszych przy Szkole Podstawowej nr 2 w Więcborku. Szczególnie lewa strona przejścia jest 

niewidoczna, a w grę wchodzi bezpieczeństwo dzieci. 

Burmistrz Więcborka wskazał, że jeszcze w tym roku doświetlone zostaną dwa przejścia tj. 

przejście na ul. Pocztowej przy MGOK w Więcborku oraz na ul. Gdańskiej przy Przedszkolu 
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Gminnym. Docelowo zamierza się doświetlić wszystkie przejścia, ale koszt takiego 

przedsięwzięcia jest niemały. Sama dokumentacja na ww. dwa przejścia kosztowała 

12.000,00 zł, a wykonanie ponad 40.000,00 zł. Analizując ilość przejść chociażby na terenie 

samego Więcborka, w grę wchodzą ogromne środki. Zatem na pewno, to zadanie będzie 

wykonywane sukcesywnie  - np. dwa przejścia na rok. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Prot. I. Mrozek 

 

 

Przewodniczący Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej 

i Porządku Publicznego 

 

/-/ Stanisław Piłka 

 


